
                           

Besluitenlijst raadsvergadering 4 maart 2020

Datum 04-03-2020
Tijd 19:30 – 22.45 uur
Locatie Raadzaal
Voorzitter L.J.E.M. van Riswijk
Aanwezigen Lokaal Belang: A.H.M. Albers, T.G.H. Boekhorst, E.G.B.M.  Buil, J.J. du 

Croix, E.R. van Essen , A. Ilhan, A. Ok, P.J.M. Putman, H.F.G.M. Staring en 
T.J.E.M. Riswick-Keultjes;
CDA: W.J.M. van Dinther,  F.B.M. Evers,  F.H.F. Jansen, G.H.J. Kleinheren-
brink;  J. de Nooij,  H.T.W. Visser  en W.L.J. Voetdijk-ten Have;
PvdA: M.B.M. Jansen, M.R.A. Lap en , N. Niebuur-Sluiter;
VVD: P.A. Vos en R.A. Teunissen
SP: E.R. van der Schaft en L. van der Velden
D66: P.W.M. Pollmann
Sociaal Zevenaar: H.L.M. Meijer
GroenLinks: B.M. Kagei

1 Opening

De voorzitter opent om 19.30 uur de vergadering.

2 Vaststellen agenda

De voorzitter stelt voor om in verband met de afwezigheid van de griffier 
agendapunt 10 "Aanwijzing plaatsvervangend griffier" (hamerstuk) naar voren 
te halen zodat mevrouw Heemsbergen haar taken als plaatsvervangend 
griffier in deze raadsvergadering kan vervullen. De raad stemt hiermee in.

3 HAMERSTUK Aanwijzing plaatsvervangend griffier (Z/20/352613)
De raad besluit met algemene stemmen mevrouw R. Heemsbergen met 
ingang van 1 februari 2020 aan te wijzen als raadsadviseur/plaatsvervangend 
griffier.



3 Beëdiging van mevrouw R. Heemsbergen als raadsadviseur/plaats-
vervangend griffier van de gemeente Zevenaar
In handen van de voorzitter legt mevrouw Heemsbergen, raadsadviseur/ 
plaatsvervangend griffier van de gemeente Zevenaar, de belofte af.
De voorzitter van de werkgeverscommissie feliciteert mevrouw Heemsbergen 
en overhandigt haar een bloemetje.

4 Vragenuur

4.a Beantwoorden schriftelijke vragen door het college

De fractie van de VVD heeft schriftelijke vragen ter mondelinge 
beantwoording ingediend inzake de getekende contracten met het Filmhuis 
en de afspraken met bioscoop Movie Unlimited. 
Het college laat weten dat de reactie van Kunstwerk! op de contracten a.s. 
vrijdag wordt afgewacht. Er hebben op bestuurdersniveau gesprekken 
plaatsgevonden die niet tot overeenstemming hebben geleid. Het Filmhuis 
mag 10% aan commerciële films besteden. Het college is ermee bezig om dit 
juridisch vast te laten leggen in contracten. De subsidieverordening biedt 
daartoe mogelijkheden. 

4.b Mededelingen college

Het college doet de volgende mededelingen:
- Rijkswaterstaat heeft uitspraak gedaan over de overnachtingshaven Spijk; 
deze kan er komen
- de regio-woondeal met de Minister is vandaag (4 maart) ondertekend. De 
woondeal zorgt voor een versnelling in woningbouw. De raad zal zo spoedig 
mogelijk hierover ingelicht worden via een raadsinformatiebrief.

4.c Wijze van afdoening van de ingekomen stukken
De raad besluit de lijst ingekomen stukken conform behandeladvies vast te 
stellen.
De volgende brieven worden doorgeleid naar de Agendacommissie voor 
bespreking in de commissie:
- de fractie van GroenLinks verzoekt om agendering van brief nr. 16 
“Zienswijze Landgoed Huis Sevenaer ontwerpbesluit omgevingsvergunning 
Kerkstraat 21 Zevenaar”. De fractie wil graag spreken over de 
parkeerproblematiek op langere termijn. 
- de fractie van D66 verzoekt om agendering van RIB nr. 29 “2020-015 
Jaarverslag en evaluatie Interne klachtenregeling gemeente Zevenaar 2018-
2019”. De fractie heeft enkele vragen hierover. 
- de fractie van de VVD verzoekt om agendering van RIB nr. 27 “2020-009 
maandrapportage GREX Zevenaar Oost november-december 2019” en RIB nr. 
33 “2020-018 eindevaluatie marketing en communicatie 7Poort 2018-2019”. 
De fractie heeft gelezen dat er 17 ha te koop staat, maar vraagt zich daarbij af 
of er wellicht een optie op zit. Ook wil de fractie graag weten wat de status is  
en wat de samenhang met het RPW (Regionaal Programma Werklocaties) is.



- de fractie van Lokaal Belang verzoekt om agendering van:
* brief nr. 7 “brief Provincie inzake financieel toezicht 2020”; de fractie wil 
graag de aandachtspunten en de motivering uit de brief in de commissie 
behandelen
* RIB nr. 25 “2020-005 Kadernota HR”; de fractie mist in deze RIB de aandacht 
voor inwoners en klantgerichtheid en wil daar graag over van gedachten 
wisselen
* RIB nr. 23 “2020-010 Participatie”. Door de fractie is in het voorjaar van 2018 
een voorzet op papier gezet en men wil weten hoe hier nu verder meegegaan 
wordt. De portefeuillehouder laat weten dat het Punt van Orde van december 
van de PvdA inzake visie participatie geagendeerd wordt voor de commissie 
Middelen van 19 maart a.s. De RIB zal daarbij meegenomen worden. 

Naar aanleiding van RIB nr. 24 “2020-008 Stedenband” merkt de fractie van 
Lokaal Belang op dat Mateszalka nog steeds als stedenband-partner is 
vermeld op de borden aan de kant van de weg bij binnenkomst van de 
gemeente. De portefeuillehouder  zegt toe hiernaar te kijken en met een 
antwoord terug te komen.

5 Vaststellen besluitenlijst van de vorige vergadering
De raad besluit met algemene stemmen de besluitenlijst van de 
raadsvergadering van 29 januari jl. vast te stellen.

6 Naamgeving Hal 12 (Z/19/329099)
De raad wordt gevraagd ‘Hal 12’ te kiezen als definitieve naam voor de 
voormalige BAT fabriekshal.

Door de fracties van Lokaal Belang, D66 en de PvdA is een amendement 
ingediend waarbij de raad wordt gevraagd te kiezen voor “Turmac 
Cultuurfabriek” als definitieve naam in plaats van “Hal 12”. 

Gemeenteraad 
De fracties gaan bij de beraadslagingen in op de volgende aspecten: 
- het proces dat doorlopen is
- de cultuurhistorische en sociale waarde van de fabriekshal
- de betekenis van de Turmac voor de gemeente Zevenaar in het verleden op 
het gebied van werkgelegenheid, cultuur, kunst en sport
- de poll die gedaan is en de diverse gevoelens onder de inwoners
- de negatieve aspecten die aan de naam Turmac kleven wat de volksgezond-
heid betreft (roken als doodsoorzaak/geen uiting geven aan tabaksmerken)
- de verantwoordelijkheid van de gemeente voor een tabaksontmoedigings-
beleid in het kader van het nationaal preventieakkoord voor een rookvrije 
generatie 
- het feit dat de keuze voor de naam een collegeverantwoordelijkheid is en dat 
de raad nu de keuze moet maken
- de exploitatietekorten ten aanzien van de BAT fabriekshal
- de brief van McDonalds en waarom deze niet eerder in het proces is 
meegenomen



- de juridische gevolgen als het amendement wordt aangenomen (juridische 
haalbaarheid van de claim van McDonalds ten aanzien van de naam en 
eventueel daaruit voortvloeiende rechtszaken)
- het gebruiken van de naam Turmac voor straten/pleinen i.p.v. voor de 
fabriekshal. 
- suggesties voor andere namen voor de fabriekshal
- de mening van jongeren ten aanzien van de naam
 
College
College is van oordeel dat er geen oneffenheden in de procedure zijn geweest 
en dat de uitslag van de poll niet ter discussie staat. Het proces is toegelicht in 
de commissie. Het is een bewuste keuze van het college geweest om de 
gemeenteraad een rol in de naamgeving te geven. Bij de naam “Turmac 
Cultuurfabriek” verwacht het college geen juridische procedure , maar het 
college moet zich wel hierop beraden. 

De fractie van de VVD laat weten dat zij vanwege het feit dat er geen 
juridische bezwaren zijn het amendement zal steunen. 
Raadslid Ok geeft een stemverklaring af. 

Besluit:
Het amendement wordt d.m.v. een hoofdelijke stemming aangenomen. 
Voor hebben gestemd de raadsleden Ok, Ilhan, Putman, Niebuur-Sluiter, Buil, 
Van Essen, Staring, Riswick-Keultjes, Albers, Boekhorst, M. Jansen, Teunissen, 
Van Dinther, Lap, Vos, Pollmann, Kagei en Du Croix (18), tegen hebben 
gestemd de raadsleden Kleinherenbrink, Van der Schaft, F. Jansen, De Nooij, 
Van der Velden, Visser, Voetdijk-ten Have, Meijer en Evers (9). 

Met dezelfde stemverhouding wordt het geamendeerde voorstel 
aangenomen. Dat wil zeggen dat de raad besluit “Turmac Cultuurfabriek”  te 
kiezen als definitieve naam voor de voormalige BAT fabriekshal.

7 Voorbereidingsbesluit Noordeinde (Z/19/346569)

Gemeenteraad 
De fracties gaan bij de beraadslagingen in op de volgende aspecten: 
- het niet doorgaan van de woontoren
- het ontbreken van een concreet bestemmingsplan
- het betrekken van inwoners bij het realiseren van een nieuw plan in overleg 
met de eigenaar van de grond en de gemeente

College
Het college laat weten dat er nog geen plan is ingediend en refereert aan de 
gedane toezegging in de commissie Ruimte. 

Voorafgaande aan de beraadslagingen over dit voorstel hebben de raadsleden 
Staring en Pollmann de zaal verlaten en derhalve niet aan de stemming 
deelgenomen. 
De raad besluit met algemene stemmen (25): 



1. te verklaren dat een bestemmingsplan in voorbereiding is voor de percelen 
kadastraal bekend gemeente Zevenaar sectie K nummers 4621 en 4786 en die 
op de bijbehorende plankaart door middel van bolletjes zijn aangeduid;
2. te bepalen dat het verboden is het gebruik van gronden of bouwwerken in 
het gebied van het voorbereidingsbesluit te wijzigen;
3. van het verbod onder 2 kan bij omgevingsvergunning worden afgeweken 
indien en voor zover het voorgenomen gebruik in overeenstemming is met het 
ontwerpbestemmingsplan;
4. te bepalen dat dit besluit in werking treedt op de dag na die waarop dit 
raadsbesluit is genomen.

8 Ontwerpbegroting en Kaderbrief 2021 VGGM (Z/19/348273)

Gemeenteraad 
De fracties gaan bij de beraadslagingen in op de aanscherping van de 
zienswijze en de aandacht daarbij voor de aanrijtijden.

Raadslid Pollmann is bij de behandeling van dit voorstel niet in de raadzaal 
aanwezig en heeft derhalve niet aan de stemming deelgenomen. 

De raad besluit met algemene stemmen (26) om: 
1. In te stemmen met de ontwerpbegroting en de gestelde kaders 2021 
VGGM.
2. De zienswijze van de raad aan de VGGM kenbaar te maken.

9 Raadsvoorstel ontslag de heer M. Wikkerink (GroenLinks) als lid van de 
commissie Ruimte (Z/19/348058)

De raad besluit met algemene stemmen de heer M. Wikkerink (GroenLinks) 
met terugwerkende kracht per 1 januari 2020 te ontslaan als lid van de
raadscommissie Ruimte.

11 HAMERSTUK Aanvraag rijksbijdrage opsporingen ruiming explosieven 
BAT terrein (Z/19/349204)
De raad besluit met algemene stemmen om een tegemoetkoming in de 
kosten voor explosievenonderzoek ten behoeve van het project Herinrichting 
BAT-terrein te Zevenaar aan te vragen bij het ministerie van Binnenlandse 
Zaken en Koninkrijksrelaties voor een totaal bedrag van 70% van €679.310,85 
zijnde € 475.517,60 (bedragen excl. BTW).

12 HAMERSTUK Gewijzigde vaststelling bestemmingsplan Hondenschool 



(Z/19/336413)
De raad besluit met algemene stemmen:
1. de zienswijzenota vast te stellen;
2. om de regels, de toelichting en de plankaart voor het bestemmingsplan 
“Hondenschool, Edisonstraat 90 te Zevenaar” gewijzigd vast te stellen;
3. voor dit bestemmingsplan geen exploitatieplan vast te stellen.

13 Moties vreemd aan de orde van de dag
Er is door de fractie van het CDA een motie vreemd aan de orde van de dag 
ingediend "Wie de jeugd heeft, heeft de toekomst". In de motie verzoekt de 
fractie het college het toets- en afwegingskader voor grootschalige duurzame 
energieopwekking (zon en wind) pas ter besluitvorming aan de gemeenteraad 
voor te leggen nadat dit kader aan jongeren tussen de 12 en de 18 jaar ter 
consultatie is voorgelegd.

De fractie van het CDA laat weten dat de motie een procesinterventie betreft 
en dat zij met name de rol van het college  als procesregisseur willen 
benadrukken. Dit in verband met het creëren van draagvlak. Het betrekken 
van de jeugd hierin had eerder gekund, maar de fractie is nu pas tot dit inzicht 
gekomen. 

Gemeenteraad 
De fracties gaan bij de beraadslagingen in op de volgende aspecten:
- het betrekken/consulteren van de jeugd bij andere beleidsonderwerpen dan 
het milieu 
- het consulteren van de jeugd meenemen in de op handen zijnde Jeugdraad
- de leeftijd van de jeugd/jongeren die geconsulteerd wordt/worden
- het feit dat de motie erg laat in het proces wordt ingediend
- het gaat niet alleen om de jeugd, maar om de gehele samenleving
- de constatering dat het gaat om een termijn van 10 jaar, omdat het 
energieakkoord al in 2030 gerealiseerd moet zijn
- de suggestie voor een jeugd-platform
- de vertegenwoordiging van jongerenorganisaties in de RES 

College
College zegt dat iedereen wel weet hoe de jeugd over de toekomst denkt. Er 
vinden participatieavonden in Zevenaar plaats (10 maart is er ook één) waar 
ook de jeugd voor uitgenodigd wordt. Caleidoz en HopeXXL zijn hiervoor  ook 
uitgenodigd en men kan ook online reageren. College doet een oproep aan de 
raadsleden om jeugd mee te nemen naar de participatieavond op 10 maart. 
De suggestie wordt gedaan om een gastcollege te geven bij bijvoorbeeld het 
Liemers College. Echter, vergt dit wel iets meer voorbereidingstijd. College is 
van oordeel dat de motie te strikt en overbodig is. Het college voert het al uit. 
2 juni a.s. wordt het concept-bod aan het Rijk gedaan en dat is in de tijd niet 
op te rekken. In reactie op de vraag van het CDA laat het college weten dat via 
de gebruikelijke communicatiekanalen ook de jeugd opgeroepen is om naar 
de participatieavond van 10 maart a.s. te komen. 
De fractie van het CDA laat weten – gelet op de toezegging van het college 



om de jeugd te betrekken bij de bijeenkomst van 10 maart a.s. – de motie aan 
te houden. De fractie wil wel graag bij de behandeling van het voorstel in 
maart terugzien dat de jeugd betrokken is geweest bij de besluitvorming. 

14 Sluiting

De voorzitter sluit onder dankzegging de vergadering om 22:45 uur.


